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Geachte Raad, 

Door de PvdA-fractie zijn op 08-10-2023 vragen gesteld met betrekking tot onderzoeksrapport 

Rekenkamercommissie Minimabeleid. 

De beantwoording van deze vragen treft u hieronder aan. 

Vraag 1. Heeft het college naar aanleiding van dit rapport contact opgenomen met de 

gemeente Leidschendam-Voorburg? Zo ja, wat is de uitkomst van het gesprek 

geweest? Zo nee, wat is de reden dat het College niet richting Leidschendam-

Voorburg gereageerd heeft? 

Antwoord 1. Ja, het college heeft contact gehad met de gemeente Leidschendam-Voorburg over 

het rapport. In het portefeuillehoudersoverleg zijn de uitkomsten van het rapport en de 

ervaringen met het minimabeleid besproken. De aandachtspunten uit het rapport zullen worden 

meegenomen in de aanpak van het herziene minimabeleid.  

Vraag 2. Wat is de reden dat het College eerdere, soortgelijke signalen van de PvdA 

en andere partijen heeft genegeerd? Hoe kijkt het College met terugwerkende kracht 

terug op hun reactie op de genoemde signalen?  

Antwoord 2. Het college heeft de signalen van de PvdA en andere partijen niet genegeerd, maar 

serieus genomen. Het college heeft erkend dat er verbeterpunten zijn in het minimabeleid en 

heeft hier ook eerder aandacht voor gevraagd.    

Vraag 3. Hoe gaat het College ervoor zorgen dat onze bewoners die tot de doelgroep 

van het minimabeleid behoren, beter bereikt worden? 



 

 

Antwoord 3. Het college vindt het belangrijk dat alle inwoners die recht hebben op 

minimaregelingen, daar ook gebruik van kunnen maken. Het college gaat dit meenemen in het 

herziene minimabeleid dat in 2024 wordt opgeleverd.   

Vraag 4. Hoe gaat het College ervoor zorgen dat ze zich beter realiseren dat er 

mensen zijn die laaggeletterd zijn, waardoor een pro-actieve houding van de 

gemeente meer vereist is? 

Antwoord 4. De afgelopen jaren heeft de uitvoeringsorganisatie stappen gezet om de 

bewustwording omtrent laaggeletterdheid te vergroten. Concreet is er actie ondernomen om de 

toegankelijkheid van communicatie te verbeteren. Alle correspondentie in het kader van 

bijzondere bijstand is herzien door een extern bureau, zodat deze voldoet aan het begrijpelijke 

B1-niveau, dat staat voor eenvoudige Nederlands. Bovendien volgt een deel van de consulenten 

en kwaliteitsmedewerkers momenteel een training om op het B1-niveau te communiceren. De 

inspanningen beperken zich niet alleen tot brieven, maar omvatten ook de aanpassing van de 

gemeentewebsite van Leidschendam-Voorburg, waarvan een deel al is verbeterd. Bovendien 

lopen er momenteel nog projecten gericht op verbetering en aandacht voor mensen met 

laaggeletterdheid. Ook verbeterde vindbaarheid via de websites van Voorschoten en 

Voorschoten voor Elkaar spelen hierin een belangrijke rol.  

Vraag 5. Hoe gaat het College ervoor zorgen dat de inwoner en niet de 

kostenbeheersing, bij de consulenten centraal komen te staan? 

Antwoord 5. Het college heeft als voornaamste focus het welzijn van de inwoners en stelt hun 

behoeften centraal, waarbij kostenbeheersing niet voorop staat. Zo kan maatwerk aan de 

inwoner worden geboden. Bovendien wordt bij de aankomende herziening van het minimabeleid 

rekening gehouden met deze maatwerkbenadering, in lijn met de landelijke ontwikkelingen in 

de aanpassing van de Participatiewet.  

Vraag 6. Hoe kan het zo zijn dat de uitgaven voor het minimabeleid de afgelopen jaren 

fors zijn terug gelopen, terwijl we via allerlei kanalen horen dat het vraagstuk van 

bestaanszekerheid juist alleen maar is toegenomen? 

Antwoord 6. Dit is een complex vraagstuk zonder een eenvoudig antwoord. De afname van 

uitgaven voor het minimabeleid heeft deels te maken met positieve zaken, zoals meer banen en 

een groeiende economie, waardoor minder mensen bijstand nodig hebben. Ook hebben 

maatregelen om de koopkracht te versterken en extra steun voor Stichting Leergeld geholpen 

om de financiële situatie van huishoudens te verbeteren. Tegelijkertijd speelt de nasleep van de 

toeslagenaffaire nog een rol. Dit  heeft nog steeds invloed op het vertrouwen in de overheid.   



 

 

Vraag 7. Hoe vertaalt het rekenkamerrapport zich tot de begroting 2024 van de 

gemeente Voorschoten? Gaan er op basis van dit rapport aanpassingen in de 

begroting plaatsvinden? 

Antwoord 7. Het rekenkamerrapport bevat een aantal waardevolle suggesties om het 

minimabeleid in Voorschoten te verbeteren. Deze aanbevelingen hebben betrekking op 

communicatie, toegankelijkheid van het minimabeleid en de doeltreffendheid en efficiëntie 

ervan. Het college neemt deze suggesties serieus en streeft ernaar ze mee te nemen in de 

herziening van het minimabeleid, gepland voor eind 2024. Het is nog niet duidelijk of dit rapport 

leidt tot financiële aanpassingen in de begroting voor 2024. Dit zal afhangen van de keuzes die 

het college en de raad maken over het vernieuwde minimabeleid. Als er financiële wijzigingen 

nodig blijken te zijn, zal het college die op het juiste moment bespreken.   

Vraag 8. Heeft het college aan de hand van een deze artikelen, de gemeente 

Leidschendam-Voorburg reeds in gebreke gesteld? Zo ja, hoe verloopt dat proces? Zo 

nee, waarom (nog) niet?  

Antwoord 8. Nee, het college heeft de gemeente Leidschendam-Voorburg niet in gebreke 

gesteld. Er zijn wel gesprekken geweest tussen Voorschoten en Leidschendam-Voorburg, zij het 

breder dan dit specifieke onderwerp. Het college constateert een constructieve houding en de 

wil om gezamenlijk de dienstverlening te verbeteren.  

Met vriendelijke groet, 

het college van burgemeester en wethouders, 

 

 

 

 

E.A. van Wattingen, drs. N. Stemerdink, 
gemeentesecretaris burgemeester 

 

Deze brief is digitaal vastgesteld. Hierdoor staat er geen fysieke handtekening in de brief. 


